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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 

DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 
 
Data: 17 d’octubre de 2018 
Lloc: Sala d’Actes de la Seu del Districte Municipal de Nou Barris 
Hora: 17’30 h. 
 
Presideix:  

- Sra. Yolanda Fortes, Consellera d’educació del Districte de Nou Barris 

 
Assistents: 
 
Pel sector de la Direcció de Centres escolars Públics 

- Jordi Moncosí. Direcció. Institut Barcelona-Congrés. 

- Xavier Sanz. Direcció. Institut Galileo Galilei 

- Cristina Fisas. Direcció. Escola Tibidabo 

 
Pel sector de Professorat de Centres escolars Públics 

- Vanesa Rodríguez. Professorat. Escola Víctor Català 
- Àngel Marzo. Professorat. CFA Canyelles 

 
Pel sector dels sindicats 

- Roser Coscojuela. Sindicats. USTEC 

- Daniel Checa. Sindicats. USOC 

 

Pel sector dels consellers 

- Joan Medina Rodríguez. Conseller (Barcelona en comú) 
- Noemí Martín Peña. Consellera (grup C's) 

- Adrià Ventura Ramos. Conseller (grup PdC) 

- Francisco López Ribera. Conseller (grup PPC) 

- Mario Garcia Gómez. Conseller (grup PSC) 

 

Pel sector entitats 

- Andreu Varela. Plataforma Xarxa 0-18, Nou Barris 

- Carles Benito. Coordinadora AMPA 9B 

 

Pel sector de l’administració educativa 

- Josep Puig Vidal. EAP. Serveis Educatius 9B 
- Josep Anton Martínez. Inspecció 9B. 
- Encarna Ruiz. Representant del Consorci al districte. 

 
Convidats: 

- M Rosa Blasi. Directora Escola Àgora 
- Juan del Olmo. Conseller (grup C's) 
- Àlex Rodríguez. Psicòleg CSMIJ 
- Ana Corraglia. Assistent Social CSMIJ 

 
Districte de Nou Barris 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
www.bcn.cat/noubarris 
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Secretària: 

- Maria Iborra Cano, Consell Escolar Municipal de Nou Barris 
 
ORDRE DEL DIA 

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la darrera sessió. Yolanda Fortes, 

Vicepresidenta del CEMD. 

2. Konsunta’m a Nou Barris. Àlex Rodríguez, psicòleg del CSMIJ 9B. 

3. Informacions diverses: 

Accions sobre Salut Mental 

Comissió sobre violència de gènere 

Aplicatiu d’absentisme 

Altres 

4. Inici de curs escolar. Encarna Ruiz. Referent del Consorci d’educació. 

5. Torn obert de paraules. 

 
Desenvolupament de la sessió 
 
PRIMER PUNT 
La consellera Yolanda Fortes, proposa que l’acta, si ningú no té cap esmena, es pugui aprovar. 
S’aprova l’acta de la sessió ordinària del dia 06/06/2018 sense esmenes. 
 
SEGON PUNT 
Àlex Rodríguez, psicòleg del CSMIJ presenta el projecte Konsulta’m, situat al CC Zona Nord 
(dimecres de 16 a 20h). Derivat del Pla de salut mental de Barcelona 2016-22, en els seus 
anàlisis de la situació sobre la salut mental a la ciutat, i especialment entre els adolescents, vol 
ser una atenció anterior al servei del CSMIJ, no el substitueix. Atén des dels 12 anys als 22, 
sense cita prèvia, no es deriven casos d’altres serveis, han d’anar per pròpia voluntat. Es tracta 
d’escoltar les dificultats que presenten, indicar el que pot ser una ajuda, enviar-los a tractament 
si cal, en segons quins casos se´ls demana que vinguin amb la família. Les angoixes són la 
problemàtica més consultada: 
 -Reactiva a una baralla amb els pares o familiars 
 -Més estructurada, ja què es manté en el temps 

-Trastorn d’ansietat, en crisi, cosa que fa que els derivin a l’Hospital, al CSMIJ, al 
CSMA. 

Quan cal es coordinen amb el Centre Educatiu. 
Vol ser un punt de consulta ràpida de les dificultats comuns entre els joves, de resposta ràpida, 
que no col·lapsen més els CSMIJ, CSMA, tractant patiments menors. 
Les consultes més usuals són sobre l’orientació sexual, les relacions dels grups d’iguals (la 
soledat), sobre la violència en les relacions, etc. 
Josep Anton Martínez demana que es valori el servei a final de curs. 
 
TERCER PUNT 
Josep Anton Martínez explica que ha començat a participar del Circuït territorial de violència 
masclista del districte de Nou Barris. L’objectiu seria millorar els protocols, i una de les línies 
que han iniciat és revisar els protocols dels Centres Educatius, del Consorci, de quan un infant 
viu la violència en altres, considerant que no sols és testimoni, sinó víctima. En l’intent de 
millorar la detecció, es vol crear una subcomissió en representació de l’àmbit educatiu, per 
aquest motiu demana als membres del CEMD que si estan interessats poden vincular-se a 
aquesta. També ho presentarà en altres contexts. 
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Josep Anton Martínez explica Aplicatiu d’absentisme que es va iniciar un aplicatiu al districte 

de Nou Barris, que ara s’ha pogut estendre a tota la ciutat. Els Centres Educatius poden 

introduir dades sobre els seus centres sempre que ho creguin necessari, encara que serà a 

finals de novembre i finals de maig quan es demanarà l’actualització. Permet tenir una visió de 

la feina que fa cada agent, des dels centres, EAP, Serveis Socials, ja que es poden introduir 

dades sobre l’evolució del cas. 

 

Accions sobre Salut Mental, Yolanda Fortes explica que la Xarxa 0-18 va presentar un 

diagnòstic que posava de relleu la gran prevalença de problemes de salut mental existents als 

centres educatius.  

Paral·lelament es va crear la Taula de Salut Mental del districte de Nou Barris, a la qual va 

començar a assistir com a representat d’educació el director de l’EAP.  

Es va veure la necessitat de la presència d’altres membres de la comunitat educativa, cosa que 

va fer que la Consellera de salut del districte (Esther Flaquer), proposes que s’incorporessin 

membres dels diferents nivells educatius. A la propera reunió, el 07/11 (9’30 a 12h) assistiran 

directors de l’EBM, de Primària i de Secundària. 

De moment sols s’ha parlat de l’educació obligatòria, han quedat fora el batxillerat i les Escoles 

d’adults. 

 
QUART PUNT 
Encarna Ruiz explica l’Inici de Curs 2018-19. Diu que és el primer any amb més demanda de 
l’escola pública que de la concertada, que ha hagut molt de moviment en els cursos de P3 a 4t 
d’ESO. Tant a Nou Barris com a ciutat, el nombre de preinscripcions de P3 ha baixat i la de 1er 
d’ESO a pujat. 
Les obres dels Instituts Escola Antaviana i Turó de les Roquetes, i de l’escola Ciutat Contal, no 
s’aturaran, però el que queda pendent es passa al pressupost del 2019, i el del 2019 al del 
2020. Explica que han hagut inundacions al districte de Ciutat Vella, a Sants-Montjuïc. 
Cinc centres educatius entraran a les Xarxes d’Innovació Educativa 
 
CINQUÈ PUNT 
Per demanda expressa de la referent del consorci al districte, Encarna Ruiz, s’aplaça la trobada 
sobre Adscripcions de Primària a Secundària, del dia 22/10 es passa al 29/10, a les 17’30h. 
S’enviarà nova cita per correu electrònic. 
S’acaba la sessió a les 20 h. 
 
 

 
 
 Maria Iborra 

Secretària del CEMD 


